

Hong Kong General Chamber of Commerce 香港總商會1861

香港總商會香港九龍彌敦道677號恒生旺角大廈18字樓Hong Kong General Chamber of Commerce18/F Hang Seng Mongkok Building677 Nathan Road, Mongkok, Kowloon, Hong Kong71 (852) 2395 5515Fax (852) 2391 9469 / 2399 7221Email cert@chamber.org.hkwww.chamber.org.hkcert.chamber.org.hk

致:香港製造商及產地來源證客戶

《内地與香港更緊密經貿關係安排(CEPA)》升級版

內地與香港特區在 2018年 12月 14日簽署 CEPA 最新的《貨物貿易協議》,優化原產地規則的安排,並於 2019年 1月 1日起,對 原產香港的進口貨物全面實施零關稅。有關措施包括:

- 優化原有部份香港產品的「原產地規則」(<u>製造商應查閱最新</u> <u>的標準,如有需要,請更新廠牌登記</u>);
- 在原有「產品特定原產地規則」的基礎上,引入以產品在香港的附加價值為計算基礎的「一般性原產地規則」,容許現時未有「產品特定原產地規則」的產品,只要符合「一般規則」,便可以零關稅進口內地;並
- 就個別港產貨物制定較寬鬆的「產品特定原產地規則」,例如
 免除某些指定的工序要求、或增加其原產地標準的選項,讓更
 多業界可享受 CEPA 的優惠待遇。

詳情請參閱政府網頁: <u>https://www.tid.gov.hk/english/cepa/index.html</u>。

如有查詢,本會樂意為您提供服務(查詢:23986033/23986024; 電郵:<u>support@chamber.org.hk</u>)。

香港總商會簽證部

日期: 2018年12月17日



Hong Kong General Chamber of Commerce 香港總商會1861

香港總商會香港九龍彌敦道677號恒生旺角大廈18字樓Hang Seng Mongkok Building677 Nathan Road, Mongkok, Kowloon, Hong Kong672 Nathan Road, Mongkok, Kowloon, Hong Kong7 (852) 2395 5515Fax(852) 2391 9469 / 2399 7221Email info@webco.hkwww. cert@chamber.org.hkcert.chamber.org.hk

Date: 17 December 2018

Dear Hong Kong Manufacturers and CO Users

CEPA Upgraded Agreements

The Mainland and Hong Kong SAR had signed a new CEPA's "Agreement on Trade in Goods" on 14 December 2018 to enhance origin rules, and <u>affirm that all goods of Hong Kong origin can enjoy zero tariff preference upon importation into the Mainland with effect from 1 January 2019</u>. New measures include:

- Enhancing the Rules of Origin (ROO) of some existing Hong Kong products (manufacturers are urged to check the ROO of product(s) under the new Agreement, and update the registration if needed).
- Introducing a general rule of origin (General Rule) based on the calculation of the value added to the products in Hong Kong, thus allowing products currently without "Product Specific Rules of Origin" to instantly enjoy zero tariff upon importation into the Mainland subject to the fulfilment of the General Rule; and
- Removing the requirements of certain specified processes, or providing alternative rules of origin, so that more traders can enjoy the preferential treatment under CEPA.

For details, please visit the Government's webpage: <u>https://www.tid.gov.hk/english/cepa/index.html</u>.

We are pleased to help answer your enquiries (tel: 23986033/23986024; email: <u>support@chamber.org.hk</u>).

Regards

Certification Division The Hong Kong General Chamber of Commerce